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      	On the quay of the La Villette basin and the Canal de l'Ourq, in east Paris, a new building is to be created on the site of an old one. Its shape comes imposed by the symmetrical building preserved on the other side of the canal.

The singular, unique situation directs our proposal towards a public program, rather than private occupation, capable of exerting a strong feeling of attraction in this place. it will include a set of varied activities, adressing itself to the widest sort of public and functionning, at many different rhythms, twenty-four hours a day, seven days a week.

The building functions as a continuous ground surface, which proceeds from the quay and reaches the top floor. In so doing, the slightly sloping floors (2,5%) of the successive levels form a wide, inhabited ramp that winds in a spiral from bottom to top, serving as an interior street 900 meters long.

Elevators, escalators and stairways enbable people to get rapidly to the very top, in order, next, to descend more slowly past the shops and activities down to the level of the public space of the wharf and the street.

The swimming pool on the third floor, in visual rapport with the stretches of water outside, and the extraordinary space beneath the great glass canopy of the roof (an exotic garden, restaurants, a solarium, a belvedere) constitute the strong, spectacular sequences of the tour.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with Emmanuelle Delage, David Pradel, collaborating architects

and Fumie Iwanaga, assistant, model





Program : retail, activities, leisure, 24/24 h

Surface area :

floor area : 13 500 m2

retail, activities : 9 600 m2

from level -2 to level 5






      

      
      	Sur le quai du bassin de la Villette et du canal de l'Ourq, dans l'est de Paris, il s'agit de créer un nouvel édifice, sur l'emplacement d'un ancien bâtiment. La forme est imposée par le bâtiment symétrique conservé, de l'autre côté du canal.

La situation singulière et unique oriente notre proposition vers un programme public, plutôt que des occupations privées, capable de créer une forte attractivité en ce lieu.

Il comprendra un ensemble d'activités variées, s'adressant au public le plus vaste  et fonctionnant, à plusieurs rythmes, 24/24 h et 7/7j.

Le bâtiment fonctionne comme un rez-de-chaussée continu, qui part du quai jusque sous la toiture du bâtiment. Pour cela, les planchers des étages successifs, en pente très légère (2,5%), forment une large rampe habitée, qui s'enroule en spirale de bas en haut, desservant, comme une rue intérieure de 900 m de longueur.

Des ascenseurs, escalators, escaliers, permettent de se rendre très vite au plus haut, pour, ensuite, redescendre plus lentement le long des boutiques et des activités, jusqu'au niveau de l'espace public du quai et de la rue.

La piscine, au 3° étage, en relation visuelle avec les plans d'eau extérieurs, et l'espace extraordinaire sous la grande verrière de la toiture (jardin exotique, restaurants, solarium, belvédère), constituent les séquences fortes et spectaculaires du parcours.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec Emmanuelle Delage, David Pradel, architectes collaborateurs

et Fumie Iwanaga, assistante, maquette





Programme : espace commercial, activités, loisirs, 24/24 h

Surface :

surface plancher : 13 500 m2

surface commerces, activités : 9 600 m2

du niveau -2 au niveau 5






      

    


  



